
Jag promenerade mycket eftersom vädret var så fint.

Kattis tycker att hennes hund är lite jobbig ibland.

Maria och hennes kusin träffas ofta.

De träffas ofta.

Hennes kusin bor i Bukarest.

REGEL: SIN, SITT, SINA kan aldrig vara subjekt.

första verbet.

Bisatser inleds med bisatsinledare/subjuktioner: när, att, 
som, om, för att, eftersom, därför att, trots att…

Sakiko har en kompis, som alltid pratar svenska.

Sakiko har en kompis, som hon alltid pratar svenska med.

REGEL: I en bisats kommer INTE eller andra adverb före 
första verbet

Om 

Om jag inte har en idé, kan jag inte säga något. 

Om jag inte sover bra, känner jag mig dålig.

Eftersom

Jag tar svenskakurser eftersom jag vill prata.

Trots att

Trots att vädret är dåligt, går jag ut.

REGEL: Efter bisatser börjar huvudsatsen med verbet.

Trots att det är kallt ute, ska jag ta en lång promenad.

Trots att det är kallt ute, går vi ut.

När det är kallt ute, går vi inte ut.

När det regnar, går vi inte ut.

Vi går inte ut, när det är kallt ute.




först —> sedan —>  efter det (inleder ny sekvens)

Först ska hon ta en dusch. Seden ska hon laga mat.

Konjunktioner (knyter ihop två huvudsatser)

Och, eller, så, för, men

Vi gick aldrig till stranden. (Huvudsats 1)

Klockan tio började det regna. (Huvudsats 2)

Vi gick aldrig till stranden för klockan tio började det regna.

Vi gick aldrig till stranden för det började regna klockan tio.

Hon är sjuk för hon badade i havet igår. Det var -10 grader.

Hit (destination)

Du kommer hit.

Här (position)

Jag är här.

Vad är skillnaden mellan A och B?

REGEL: Man kan aldrig börja en mening med därför att.

Eftersom Chris inte har ätit frukost är han hungrig nu.

Chris är hungrig. Därför äter han frukost nu.

Verb

Skriva

Skriver, skrev, skrivit

Ringer, ringde, ringt

Köper, köpte, köpt




Satsstruktur/Ordföljd

I en huvudsats står adverbet efter verbet. 
Han går ofta ut.

Han går aldrig till parken.

Om vi har tiden på plats ett kommer adverbet efter 
subjektet. 
På fredag går han inte ut.

Han vill gå ut.

Han vill ofta gå ut.

På fredag vill han ofta gå ut.

Hitta PÅ = göra

Vad ska du hitta på idag? = Vad ska du göra idag?

Jag hittar på några roliga saker.

På lördag hittar jag på roliga saker.

På söndag ska jag hitta på roliga saker.

Man borde inte röra på varje bröd innan man köper ett.

Men hur vet man vilket är fluffigast?

Skiter du i det? = Struntar du i det?

Nej, jag rör bara på pappret/på förpackningen.

Jag lär mig.

Du lär dig.

Alla lär sig.

Alla ska lära sig.


—————————————————-




Läxa till onsdag:

Skrivläxa: Skriv en recension eller ett omdöme om en bok, 
ett hotel, en film, en restaurang.

Repetera bloggen.



